
KAINUUN VANHUSNEUVOSTOJEN  MUISTIO 
JA VAMMAISNEUVOSTOJEN    
YHTEISTAPAAMINEN KAJAANISSA  
  
Aika:   
  

26.1.2023 kello 10.00–12.00  

Paikka:  
  

Kajaanin kaupungintalon valtuustosali  
osoite Pohjolankatu 13 
 

Läsnä:  Anttonen Esa 
Heikkinen Tuula, sihteeri 
Hurskainen Timo 
Inget Maija 
Karjalainen Terttu 
Karvonen Eine 
Karvonen Leena 
Keränen Paavo 
Kivijärvi Tuula 
Kotola Matti (etänä) 
Kyllönen Antero, puheenjohtaja 
Moilanen Tauno 
Patronen Kaija 
Paulomäki Taina 
Pesonen Mikko 
Rautiainen Maarit 
Rossi-Määttä Tuula 
Valtanen Kalevi 
 

1 Avaus  Kajaanin vanhusneuvoston puheenjohtaja Antero Kyllönen avasi tilaisuuden ja 
toivotti Kainuun vanhusneuvostojen ja vammaisneuvostojen edustajat 
tervetulleiksi. Puheenjohtaja nosti avauspuheessaan esille muun muassa 
kuntien vanhusneuvostojen ja vammaisneuvostojen ja hyvinvointialueen 
vanhusneuvoston ja vammaisneuvoston roolit ja sen haasteet. Nyt oli tarpeen 
pitkästä aikaa kutsua koolle Kainuun kuntien vanhusneuvostot ja 
vammaisneuvostot keskustelemaan ja pohtimaan asioita. 

  
Tilaisuus alkoi aamukahveilla. Puheenjohtaja Antero Kyllösen avauksen 
jälkeen Kainuun kuntien vanhusneuvostojen ja vammaisneuvostojen edustajat 
kertoivat kuulumisensa. Kainuun hyvinvointialueen terveiset toi Ikäihmisten 
palvelut toimialuejohtaja Kaisa-Mari Käyhkö ja Kajaanin kaupungin 
hyvinvointikoordinaattori Veera Lintula kertoi kuntalaisten hyvinvoinnin 
edistämiseksi tehtävästä työstä. Lopuksi keskusteltiin ja sovittiin jatkosta. 
 
 
 



 
2 Vanhusneuvostojen ja vammaisneuvostojen  esittäytyminen ja kuulumiset  
  

Sotkamo 
 

Sotkamon vanhus- ja vammaisneuvosto on päässyt hyvin mukaan 
osallistumaan ja vaikuttamaan ikäihmisiä koskevissa asioissa ja tähän 
Sotkamossa ollaan tyytyväisiä. Senioripuisto, Turina tupa ja kuntosalin 
maksuton käyttö toimivat Sotkamossa. Tulossa on kuntoutuspiha. Turina tupa 
on 13 vammaisjärjestön kokoontumispaikka Sotkamossa. 
 
Kuhmo  
  
Myös Kuhmossa on päästy osallistumaan ja vaikuttamaan ikäihmisiä 
koskeviin asioihin. Kuhmon uusi hallintomalli on mahdollistanut hyvin 
osallistumisen. Kuhmon vanhus- ja vammaisneuvostolla on aloiteoikeus 
valtuustolle. Kuhmossa on käytössä senioripassi yli 65-vuotiaille. Passi 
maksaa yli 65-vuotiaille 50 euroa/vuosi, yli 80-vuotiaille 30 euroa/vuosi ja yli 
90-vuotiaille 0 euroa/vuosi. 
 
Puolanka 

 
Vanhus- ja vammaisneuvoston jäsenet vaihtuivat suurelta osin uudella 
toimikaudella. Niinpä toiminta on ollut vielä opettelua. Vanhus- ja 
vammaisneuvoston äänen kuuluviin saaminen on tärkeää ja siinä on vielä 
työsarkaa tehtävänä. 
 
Paltamo 
  
Vanhus- ja vammaisneuvosto on peräänkuuluttanut, miten asioihin päästään 
käsiksi. Asioihin pitäisi ottaa kantaa, mutta mistä/keiltä saadaan tietoa? 
 
Hyrynsalmi 
 
Vanhus- ja vammaisneuvosto pyörittää ikäihmisten kahviota kerran viikossa. 
Muutoinkin toimintaa on ollut mukavasti. Hyrynsalmella eläkeläisten osuus on 
43 % koko väestöstä. 
 
Ristijärvi 
 
Vanhus- ja vammaisneuvostolle on esitelty Palvelu tukenasi -hanketta. 
Vanhus- ja vammaisneuvostolle on tehty toimintasuunnitelma. Ongelmana on, 
että vanhus- ja vammaisneuvostoa ei tunneta ja tunnettuutta pitääkin lisätä. 
Vanhus- ja vammaisneuvosto on korostanut, että siihen voi ottaa yhteyttä 
matalalla kynnyksellä. Vanhus- ja vammaisneuvosto haluaa selvittää 
omaishoivatoiminnan mahdollisuuden ja, miten selvitystyö saadaan liikkeelle. 



 
Suomussalmi 
 
Vanhus- ja vammaisneuvosto on ollut aktiivinen kuulemaan ikäihmisten 
näkemyksiä. Kunta on laaja pinta-alaltaan ja kunnassa on pitkät etäisyydet. 
Kuntakeskukseen voi olla matkaa 100 kilometriä. Kirjastoautosta palveluauto 
hanke on vireillä. Esteettömyyskartoitus on tehty ja se esitellään 26.1.2023. 
Kuntalaisia halutaan kuulla ja tietoa halutaan välittää Kainuun 
hyvinvointialueelle. Kaikkea ei voida toteuttaa ja on mietittävä tärkeysjärjestys. 
Osallistuva budjetointi on käynnistymässä.  
 
Kajaani 
 
Vanhusneuvostolla ja vammaisneuvostolla on vielä tekemistä osallistumisen 
ja vaikuttamisen suhteen. Edustajia ei ole saatu eri toimielimiin. Edelleenkään 
ei tarpeeksi tiedosteta vanhusneuvoston ja vammaisneuvoston olemassaoloa 
ja, että näitä lakisääteisiä vaikuttamistoimielimiä pitää kuunnella ja ottaa 
mukaan asioiden ikäihmisiä koskettavien asioiden valmisteluun. 
  

3 Kainuun hyvinvointialueen Ikäihmisten palvelut toimialuejohtaja 
  
Toimialuejohtaja toi esille, että olemme tärkeiden asioiden äärellä. Haasteena 
ovat henkilöstön saatavuusongelmat ja hoivateknologian käyttöönotto. 
Jatkossa ei enää onnistu, että samat palvelut saadaan samalla tavalla 
tuotettuna kuin ennen. Nyt edellytetään uutta ajattelua meiltä kaikilta. Tähän 
tarvitsemme yhteistyötä. Merkityksellistä on omasta hyvinvoinnista ja 
läheisistä huolehtiminen. Asioida on tuotava esille ja mietittävä, millä tavalla 
voimme edistää hyvinvointia. 
 
Kommentteja: 
 

• Järjestöt ja seurakunnat tekevät hyvää työtä. 
• Miten turvataan palveluiden tasavertaisuus? 
• Kotikoordinaattori, voisiko tätä edistää? 
• On paljon yhdistyksiä, järjestöjä jne. miten saadaan ne puhaltamaan 

yhteen, Sotkamo on kartoittamassa tätä asiaa. 
• Millaisia näkymiä on sote-resursseista ja ikäihmisten palveluista? 
• Strateginen kirjaus: palveleva ja valmentava johtamistapa > henkilöstön 

pysyvyys.  
• Onko olemassa riittävästi keinoja? 
• Kunnissa toimii Kainuun hyvinvointialueen ikäihmisten neuvontapisteet. 

Voisiko keskustella sieltä saatavan tiedon laajentamisesta: reseptit, 
lääkäriaika? Asiasta olisi syytä keskustella. 
 



• Hoitopaikkoja on vähennetty kunnissa. Suomessa on monenlaista 
mallia olemassa. Tästä voisi keskustella. Helsinkiin rakennetaan 
kevyen hoivan hoitopaikkoja (päivystyksestä siirretään sinne). Millä 
rahoitusmallilla voitaisiin vastaavaa rakentaa muihin kuntiin? Asia olisi 
selvitettävä.  

 
4 Kajaanin kaupungin hyvinvointikoordinaattori 
 

Kajaanin kaupungin hyvinvointikoordinaattori esitteli Kajaanin kaupungin 
hyvinvoinnin ja osallistumisen edistämiseksi tehtävää työtä. 
 
Hyvä olla Kajaanissa työpaja järjestetään 1.3.2023.  
 
Kajaanin kaupunki on ottanut käyttöön lähellä.fi palvelun.  
 
Pyyntöjä: 
 

• Onko asiantuntijatyöryhmiin nimetty vanhusneuvoston edustaja? 
Toivomus on, että niihin otetaan mukaan. Halutaan pyyntöjä nimetä 
edustajia työryhmiin.  

• Palveluista ei tiedoteta tarpeeksi ja niinpä palveluista ei tiedetä 
tarpeeksi. 

 
Liite: Esittelyaineisto 
.   

5 Päivän päätös ja jatkosta sopiminen  
  

Seuraava tapaaminen on Sotkamossa 30.11.2023 klo 10. 
 
Tilaisuus päätettiin yhteiseen lounashetkeen Kajaanin kaupungintalon 
henkilöstöravintoja Kajateriassa. 
  
Muistion laati  
 
 
 
Tuula Heikkinen 
Kajaanin vanhusneuvoston sihteeri 
Kajaanin vammaisneuvoston sihteeri 
 

LIITE: Vanhustyön keskusliiton korjausneuvoja opas 
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